



MEMO: CYCLO-CROSS NATIONAL RANKING SERIES

(le français suit)

Beginning in 2021, Cycling Canada in conjunction with our provincial partners and local organizing committees will roll out a process for nationally sanctioning select cyclo-cross events in order to establish a Cyclo-cross National Ranking. The purpose of the Cyclo-cross National Ranking Series is:

- To provide an improved mechanism for calling-up Masters & Junior riders at Canadian Championships and other National races, and;
- To develop and elevate the level of Cyclo-cross organization across Canada

The Series

For the 2021 season, in light of the COVID-19 pandemic and associated cancelations, the Series will consist only of a “National Challenge” event to be organized the day following the Canadian Cyclo-cross Championships. For the 2022 season, a complete calendar of nationally sanctioned events will take place as per the dates/locations listed below.

2021		
Date	Event	Location
Nov. 27, 2021	Lazer Canadian Cyclo-cross Championships	Langford, BC
Nov. 28, 2021	TREK Bear Crossing Grand Prix (National Challenge)	Langford, BC
2022		
Date	Event	Location
TBC	Eastern CX Challenge	TBC
TBC	Western CX Challenge	TBC
Nov. 26, 2022	Lazer Canadian Cyclo-cross Championships	Langford, BC
Nov. 27, 2022	TREK Bear Crossing Grand Prix (National Challenge)	Langford, BC

The Eastern and Western Challenge races will consist of two Challenge races (Saturday & Sunday) per event. The “National Challenge” race will traditionally be hosted the day following the Canadian Championships at the same location.

Points will be awarded in the following categories in line with Canadian Championship categories:

Junior M/H	Junior W/F
Master/Maître 35-44 M/H	Master/Maître 35-44 W/F
Master/Maître 45-54 M/H	Master/Maître 45-54 W/F
Master/Maître 55-64 M/H	Master/Maître 55-64 W/F
Master/Maître 65+ M/H	Master/Maître 65+ W/F



Points & Call-up

Masters

National Ranking Points for Master riders will be awarded based on results earned at the following races:

- *Most recent Canadian Championships (Schedule A);
- Second-most recent Canadian Championships (Schedule B);
- Most recent National Challenge (Schedule B);
- Eastern & Western Challenges (Schedule C)

** Note: in light of the cancelation of the 2020 Canadian Cyclo-cross Championships, only the second-most recent Canadian Championship results (2019, using "Schedule B" points) will be factored into the 2021 National Ranking.*

Points earned in all National Ranking Series Events (Challenge events and Championship events) will be maintained on a rolling basis: Challenge points will remain valid until the day of the same event (Eastern, Western, or National) in the following year; National Championship points will carry for two years, decreasing in value after one year.

Should a rider attend both Eastern and Western Challenges in any given season, such rider may present only his/her two best results for ranking purposes.

Masters riders will retain points when graduating to an older category.

The top 32 riders on points will be called up at the National Championships and National Challenge races. The top 24 riders on points will be called up at Eastern and Western Challenge races. Once the first 32/24 call-up positions have been filled additional riders, both ranked and un-ranked, will be called up at random.

Junior

A Junior National Ranking will be tallied using current season National ranking points only. Similar to UCI procedure, whereby last year's Junior results are negated at the end of the previous season, last year's National Championship result will no longer play a factor in current-year call-up.

Junior riders will be called up in the following order of priority at National Championships and Challenge races:

1. UCI points (current season only);
2. National ranking points (current season only);
3. At random.



Definition of Regions

For the purpose of this series only, regions will be defined as:

- Eastern Region: All provinces from Ontario-East
- Western Region: All provinces from Manitoba-West

Schedule of Points

Schedule A Races: Most recent Canadian Championships

Schedule B Races: National Challenge & second-most recent Canadian Championships

Schedule C Races: Eastern & Western Challenge races

Masters			
Placing	Schedule A	Schedule B	Schedule C
1	200	100	100
2	150	75	60
3	120	60	40
4	100	50	30
5	90	45	25
6	80	40	20
7	70	35	17
8	60	30	15
9	55	28	12
10	50	25	10
11	45	23	8
12	40	20	6
13	35	18	4
14	30	15	2
15	25	13	1
16	20	10	
17	18	9	
18	16	8	
19	14	7	
20	12	6	
21	10	5	
22	9	4	
23	8	3	
24	7	2	
25	6	1	
26	5		
27	4		
28	3		
29	2		
30	1		

Junior		
Placing	Schedule B	Schedule C
1	100	100
2	75	60
3	60	40
4	50	30
5	45	25
6	40	20
7	35	17
8	30	15
9	28	12
10	25	10
11	23	8
12	20	6
13	18	4
14	15	2
15	13	1
16	10	
17	9	
18	8	
19	7	
20	6	
21	5	
22	4	
23	3	
24	2	
25	1	
26		
27		
28		
29		
30		



MÉMO : SÉRIE DE CLASSEMENT NATIONAL CYCLO-CROSS

À compter de 2021, Cyclisme Canada, en collaboration avec nos partenaires provinciaux et les comités organisateurs locaux, lancera un processus de sanction nationale de certains événements de cyclo-cross afin d'établir un classement national de cyclo-cross. Le but de la série de classement national de cyclo-cross est :

- Fournir un mécanisme amélioré pour convoquer les coureurs maîtres et juniors aux championnats canadiens et autres courses nationales, et;
- Développer et élever le niveau de l'organisation Cyclo-cross à travers le pays

La série

Pour la saison 2021, compte tenu de la pandémie de COVID-19 et des annulations associées, la Série consistera uniquement en un événement « Défi national » qui sera organisé le lendemain des Championnats canadiens de cyclo-cross. Pour la saison 2022, un calendrier complet des événements sanctionnés au niveau national aura lieu selon les dates/lieux énumérés ci-dessous.

2021		
Date	événement	lieu
27 novembre 2021	Championnats Canadiens de cyclo-cross Lazer	Langford, C-B
28 novembre 2021	TREK Bear Crossing Grand Prix (Défi National)	Langford, C-B
2022		
Date	événement	lieu
À confirmer	Défi CX de l'est	À confirmer
À confirmer	Défi CX de l'ouest	À confirmer
26 novembre 2022	Championnats Canadiens de cyclo-cross Lazer	Langford, C-B
27 novembre 2022	TREK Bear Crossing Grand Prix (Défi National)	Langford, C-B

Les courses Eastern et Western Challenge consisteront en deux courses Challenge (samedi et dimanche) par événement. La course « Défi national » aura traditionnellement lieu le lendemain des Championnats canadiens au même endroit.

Des points seront attribués dans les catégories suivantes conformément aux catégories du Championnat canadien :

Junior M/H	Junior W/F
Master/Maître 35-44 M/H	Master/Maître 35-44 W/F
Master/Maître 45-54 M/H	Master/Maître 45-54 W/F
Master/Maître 55-64 M/H	Master/Maître 55-64 W/F
Master/Maître 65+ M/H	Master/Maître 65+ W/F



Points et appel des coureurs

Maîtres

Les points de classement national pour les coureurs maîtres seront attribués en fonction des résultats obtenus aux courses suivantes :

- *Les plus récents championnats canadiens (calendrier A);
- Deuxième plus récent championnat canadien (calendrier B);
- Défi national le plus récent (calendrier B);
- Défis Est/Ouest (calendrier C)

** Remarque : à la lumière de l'annulation des Championnats canadiens de cyclo-cross 2020, seuls les deuxièmes résultats des Championnats canadiens les plus récents (2019, en utilisant les points de l'« calendrier B ») seront pris en compte dans le classement national 2021.*

Les points gagnés dans tous les événements de la série de classement national (événements de défi et événements de championnat) seront maintenus sur une base continue : les points de défi resteront valables jusqu'au jour du même événement (de l'Est, de l'Ouest ou national) de l'année suivante ; Les points du championnat national seront conservés pendant deux ans, leur valeur diminuant après un an.

Si un coureur participe à la fois aux défis de l'Est et de l'Ouest au cours d'une saison donnée, ce coureur ne peut présenter que ses deux meilleurs résultats à des fins de classement.

Les coureurs maîtres conserveront leurs points lorsqu'ils passeront dans une catégorie plus ancienne.

Les 32 meilleurs coureurs aux points seront appelés aux championnats nationaux et aux courses du défi national. Les 24 meilleurs coureurs aux points seront appelés lors des courses Défis Est/Ouest. Une fois les 32/24 premiers postes d'appel pourvus, des coureurs supplémentaires, classés et non classés, seront appelés au hasard.

Junior

Un classement national junior sera calculé en utilisant les points du classement national de la saison en cours seulement. Semblable à la procédure UCI, selon laquelle les résultats juniors de l'année dernière sont annulés à la fin de la saison précédente, le résultat du championnat national de l'année dernière ne jouera plus un rôle dans la convocation de l'année en cours.

Les coureurs juniors seront appelés dans l'ordre de priorité suivant lors des championnats nationaux et des courses Défis :

1. Points UCI (saison en cours uniquement) ;
2. Points de classement national (saison en cours seulement);
3. Ordre aléatoire



Définition des régions

Aux fins de cette série uniquement, les régions seront définies comme :

- Région de l'Est : Toutes les provinces de l'Ontario-Est
- Région de l'Ouest : Toutes les provinces du Manitoba-Ouest

Calendrier des points

Courses de l'annexe A : Championnats canadiens les plus récents

Courses de l'annexe B : Deuxième plus récent championnat canadien & Défi National

Courses de l'annexe C : Courses du Défi de l'Est et de l'Ouest

Maîtres				Junior	
Place	Calendrier A	Calendrier B	Calendrier C	Place	Calendrier C
1	200	100	100	1	100
2	150	75	60	2	60
3	120	60	40	3	40
4	100	50	30	4	30
5	90	45	25	5	25
6	80	40	20	6	20
7	70	35	17	7	17
8	60	30	15	8	15
9	55	28	12	9	12
10	50	25	10	10	10
11	45	23	8	11	8
12	40	20	6	12	6
13	35	18	4	13	4
14	30	15	2	14	2
15	25	13	1	15	1
16	20	10		16	
17	18	9		17	
18	16	8		18	
19	14	7		19	
20	12	6		20	
21	10	5		21	
22	9	4		22	
23	8	3		23	
24	7	2		24	
25	6	1		25	
26	5			26	
27	4			27	
28	3			28	
29	2			29	
30	1			30	

